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Skolebestyrelsesmøde (Virtuelt) Risskov Skole tirsdag d. 25. januar kl. 17.00-18.30 på Teams 

 
 

Afbud: Pernille, Finn, Camilla, Lasse, Mette,  

 

Dagsorden 

 

Formål Uddybning/Referat Tovholder 

Kl. 17.00 

Tjek ind  

  

   Husk: Julegave til forældrevalgte, som kan hentes på skolen. 

 

 

 

 

Kl. 17.05 

Referat og 

dagsorden 

 

 

Godkendelse af referat fra november 

2023 og dagsorden 

 

Referat og dagsorden er godkendt. 

 

Vibeke 

Kl. 17.10 

Status på mobilfri 

Skole 

 

Tilbagemeldinger og opfølgning fra 

ledelsen i forbindelse med igangsætning 

af politikken. 

God opstart og det har ikke været nævneværdige udfordringer i forhold 

til opstart. Generelt positiv stemning omkring mobilfri skole. Flere 

forældre har italesat opbakning. 

 

Blev stillet spørgsmål til håndteringen i klubben og skærmtid i SFO.  

Dette er efterfølgende taget op med ledelsen i klubben. Disse er bekendt 

med skolens nye regler på området. 

 

Vibeke 

 

 

Kl. 17.20 

Forretningsorden 

Forretningsorden for skolebestyrelsen. 

Orientering fra formandskabet 

Kan man have flere forældrevalgte end 7? Det kan man godt.  

Skolebestyrelsesmøder gået fra åbne til lukkede møder, hvilket 

medfører, at man ikke kan invitere suppleanter til møder. 

 

Drøftelse om der skal være 7 eller 9 medlemmer af bestyrelsen. Indtil 

sommer forsætter nuværende ordning og der bliver ikke lavet om i 

Vibeke 

 



                 

 

ordensregler, da der altid er afbud. Opmærksomhedspunkter: 

-Hvornår er man beslutningsdygtig, når man er 9 medlemmer?  

-Forslag til formulering: Op til 9 dog minimum 7.  

-Forslag om, at alle afdelinger er repræsenteret i skolebestyrelsen? 

Disse diskuteres i forhold til forberedelse af kommende 

skolebestyrelsesvalg 2024.   

Kl. 17.30 

Timefordelingsplan 

24/25 

Preben orienterer om den obligatoriske 

del af fagrækken, som skolen skal 

planlægge efter til næste skoleår. (bilag) 

Preben præsenterer timefordelingsplan for skoleåret 24-25. 

- Ændring i 7. klasse madkundskab – ikke obligatorisk mad mere. 

- Giver flere timer i bhv. Klassen end det lovmæssige minimumstimetal. 

- Der er lavet prioritering på 8-9. årgang i forhold til naturfag og idræt. 

Der tildeles flere geografi og biologtimer i stedet for idrætstime (ekstra) 

- Forslag om at konfirmationsforberedelse tages ud af skoledagen på 7. 

årgang og bliver ekstra aktivitet.  

 

Hvad skal ledelsen gøre? 

- Hvad kan man gøre indenfor rammerne.  

- Åbne dialog med kirken om tidspunkt for konfirmandsundervisning. 

- Sætte rammer for diskussion i bestyrelsen.  

 

Preben 

    

Kl. 17.40 

Ombygning og 

Hørgården 

 

Status på indflytning, indretning og 

inddragelse af elever og medarbejdere. 

Niels præsenterer status på Hørgården. 

Fokus har været på at komme godt i gang og på udbedringer af fejl og 

mangler.  

De unge og de voksne er glade for at være dernede. Mange positive 

tilbagemeldinger.  

 

Transporttiden er besværligt, men ellers positive tilbagemeldinger.   

 

Unge møder de ældredag: rundvisning og spil.  

 

Ledelsen 



                 

 

Musikhold er installeret på Hørgården og klubben er inde over.  

 

 

Fokus på motiverende og varierende undervisning.  

 

Udvælgelse af årgang, som skal være dernede næste år tages snarligt. 

Opmærksom på kommunikation.  

 

Holde bestyrelsesmøde dernede.  

Kl. 17.55 

Specialpædagogiske 

metoder i 

undervisning 

Efterspørgsel fra tidligere møde 

omkring skolen anvendelse af 

specialpædagogiske metoder herunder 

visualisering. 

Kort intro – genoptages senere 

Udsættes Bestyrelses

medlem og 

ledelse 

 

Kl. 18.05 

Plads til 

forskellighed 

Plads til forskellighed og dårligt sprog. 

Drøftelse af hvordan vi gerne vil skabe 

plads til forskellighed og håndtere 

dårligt sprog på skolen. 

Kort intro – genoptages senere 

Oplevelse af, at der er forskellighed i skolen. Risskov Skole er en skole 

som er gået fra kun at være distriktsskole til mere mangfoldig skole.  

Dette opleves både i klasserne og i forældregruppen.  

 

Hverdagen er præget af en god omgangstone og adfærd. 

 

Skal vi som skolebestyrelse lave en politik på området? 

 

Hvordan håndterer vi dårligt sprog og diskrimination på skolen? 

Drøftelse om der skal være princip eller politik i forhold til 

diskrimination. Evt. tilrette eksisterende princip, så det omhandler 

diskrimination. 

 

Ikke et ønske om flere politikker fra bestyrelsen. Vil gerne ledelsen tager 

det med som punkt med i MED-udvalg, hvor det drøftes om der er et 

problem eller, at der er kompetencer til at forebygge diskrimination.  

Vibeke 



                 

 

 

Punkt tages derefter med i medarbejdergruppen. 

 

Kl. 18.10 

Orientering fra 

Forældre 

Medarbejdere 

Elever  

Ledelse 

Gensidig kort orientering. 

 

Formøde om skolebestyrelsesvalg 24 

 

 

Elevfravær - foto bestilt 2024 

Anne, Karen og Camilla udtræder af bestyrelse 

Vibeke og Mette er på valg. 

 

Formandskabet laver proces for skolebestyrelsesvalget.  

 

Dag for forældrerådene d. 3 eller 4. april. 

 

 

Preben orienterer bestyrelsen om elevfravær og foto.  

Vibeke 

 

Kl.18.25 

 

Punkter til næste 

møde 

-  Økonomi 

Konfirmationsforberedelse  

Specialpædagogiske metoder i undervisningen  

Vibeke 

 

Kl. 18.30 Tak for i aften  Vibeke 

 

 


